
 

 

Referat bestyrelsesmøde d. 11. september 2023  

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af referat fra møde d. 20. september 2023  

Godkendt 

 

2. Nyt fra skole og elever 

Eleverne: 

• Vil drøfte STUKS skærmanbefalingerne samt skolens anbefalinger på det næste 
elevrådsmøde. 

• Demokratisk proces: Set på, hvad fordeling af spiseklasser på skolen kan gøre for 
fællesskabet. Der har været 3.g´ere, som har været utilfredse med de nye pladser. 
Rart at se, at eleverne involverer sig. Der er ikke nok stole. Eleverne ”stjæler” stole 
fra hinandens borde. 

Skolen: 

• Brugt meget tid på oprydning. Fokus på, at der ikke bliver ryddet op. Har gjort 

forskellige tiltag. 

• Fokus på kultur og pædagogik 

• Vi er en ny ledelse, der stadig har fokus på samarbejdet og arbejdsopgaverne. 

• Har ansat Maria Brunn Bundgård som vicerektor; hun starter d. 15. januar. 

• Var to timer om at finde ud af om det skulle være den ene eller anden vicerektor. 

• Administrationen er presset lige nu, da der er to sygemeldinger, så der kan være 

forlængede ekspeditionstider. Vi har planer om at ansætte en sekretær på 30 timer  

• SG er god til at holde på skolens elever. 

 

3. Vision og Strategi for SG  

Bestyrelsen godkendte den nye vision og strategi for SG. 

Bestyrelsesformanden takkede ledelsen, medarbejdere og elever for arbejdet med 

strategien. 

 

4. Perioderegnskab pr. 31/10-23 og prognose 3 

Perioderegnskab pr. 31/10-23 og prognose 3 for 2023 blev gennemgået. 

 

Forventninger til årets resultat er justeret og bygger på de faktiske udgifter t.o.m. oktober 

måned og er sammenholdt med forventningerne til de resterende måneder af 2023. 

Forventningerne til årets resultat er et overskud på 0,2 mio.kr. 

 

 



 

 

5. Budget 2024-28 

Med udgangspunkt i den foreløbige kapacitetsudmelding for Svendborg gymnasium er der 

i budgettet for 2024-28 taget udgangspunkt i 1001 årselever svarende til, at der optages 9 

STX-klasser og 4 HF-klasser i skoleåret 2024/25. 

 

Det samlede klassetal i skoleåret 2024/25 udgør 38 klasser, mens det fra 2025 forventes at 

falde til 35 klasser. Herefter uændret i de efterfølgende år. 

 

Tilskuddene er beregnet i forhold til udmeldt finanslovsforslag for 2024. 

 

Det samlede budget for 2024 udgør et forventet overskud på 0,6 mio.kr. 

 

Bestyrelsen godkendte det fremlagte budget 2024-28 
 

6. Skolens bygninger: Vedligeholdelsesplan 

Vedligeholdelsesplan blev gennemgået.  

 

Bestyrelsen bemærkede, at fokus på bæredygtighed tænkes ind i de initiativer, der skal 

iværksættes. 

 

7. Behandlet for lukkede døre 

 

8. Godkendelse af Reelle ejere  

Godkendt. 

 

9. Opgørelse af klassekvotient for første klassetrin for skoleåret 2023/24 

SG fik eftertildelt 16 elever ekstra af Regionen efter tilmeldingsfristen, hvilket betyder, at 

klassekvotienten overstiger de maksimalt 28 elever. 

Efter nye elevfordelingsregler betyder det, at SG får taxameter for de 16 elever, som SG har 

fået tilført ekstra, da eleverne er kommet efter tilmeldingsfristen. 

Bestyrelsen underskrev ”Opgørelse af klassekvotienter” til revisionen. Punktet vil være et 

tilbagevende punkt på december møderne. 

   

10. Bestyrelsens 5 minutter 

Ingen punkter. 

 

11. Evt. 

• Formanden og rektor har deltaget i Bestyrelsesseminar udbudt af STUK. 

Det gennemgående tema var, at bestyrelserne skal blande sig mere i kvaliteten af 

elevernes uddannelse.  



 

 

• Formanden orienterende om voldgiftssag omhandlende Cheflønaftalerne.   

• Rektorkollegiet har godkendt et skift af revision fra EY til Beierholm. Bestyrelsen skal 

underskrive tiltrædelsesrapport, som sendes til elektronisk underskrift efter 

bestyrelsesmødet. 

 

 


